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Arendezvény fővédnöke
Navracsics Tibor közigaz-
gatási és területfejleszté-

si miniszter, a díjakat pedig Dukai
Miklós önkormányzati államtitkár
adta át. Az egyik legnagyobb ha-
gyománnyal bíró önkormányzati
rendezvényt, a 29. MBH Bank vá-
rosi polgármesterek randevúját
szerdán Karcagon tartották, ahol
átadták a Szféra által alapított dí-
jakat, amelyeket azok a városve-
zetők kapnak, akik a polgárok sza-

Az év alpolgármestere: SZELES SZABOLCS

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: MekliZ Fotóstúdió

Karcagon adták át idén Az év polgármestere, Az év alpolgármestere és Az
év jegyzője díjakat. Városunk alpolgármestere, Szeles Szabolcs (Fidesz–
KDNP) érdemelte ki idén a szavazatok alapján e díjat.

vazatai alapján leginkább kiérde-
melték a lakosság megbecsülését.
Szavazni a rendezvény honlapján
(www.szferaeuropa.hu) lehetett
augusztus. 1 és 31. között.

Ez alapján a szavazás alapján Az
év polgármestere lett: Hernádi
Ádám (Esztergom). Az év alpol-
gármestere Szeles Szabolcs
(Győr), míg Az év jegyzője dr.
Bodnár Attila (Badacsonytomaj).
Szeles Szabolcs az ünnepséget
követően lapunknak elmondta:
„Nagy megtiszteltetés számom-
ra, hogy az év alpolgármesterévé

választottak a győri polgárok, kö-
szönöm azoknak, akik rám sza-
vaztak! Ez nem egy szakmai díj,
így még nagyobb bizalmat, fele-
lősséget jelent. Harminc éve van
abban a megtiszteltetésben ré-
szem, hogy a győri közéletet
szolgálhatom, többfajta feladat-
körben is, képviselőként, bizott-
sági tagként, elnökként vagy ép-
pen most alpolgármesterként. Ez
a munka hit, tisztelet, szenve-
dély, alázat nélkül nem megy. Én
feltétel nélkül szeretem a csalá-
domat, a hazámat, Győrt, és en-
nek tükrében teszek mindent.

Köszönettel tartozom mindenki-
nek, aki ebben a munkában segít,
hogy ezt megtehetem. Az év al-
polgármestere szavazás azt mu-
tatta meg számomra, hogy az az
út, amin járok, az a helyes út, és
én igyekszem ezzel a bizalom-
mal, felelősséggel élni, bármerre
is sodor az élet a jövőben.”

Győr rengeteget köszönhet Horváth
Ede vezérigazgatónak, hangoztatta
dr. Krankovics István, a Horváth Ede

Emlékalapítvány alapítója és tagja. A szer-
vezet annak az Ipar úti épületnek a falán
avatott emléktáblát, ahol Horváth Ede a
szerszámgépgyár vezetője lett. Száz éve
született Horváth Ede, a 20. századi magyar
járműipar kiemelkedő személyisége, akinek
a nevéhez fűződik ennek az iparágnak a mo-
dernizációja, az igényes munkakultúra meg-
teremtése. Horváth Ede életútját és hagya-
tékát dr. Krankovics István ismertette. El-
mondta: örömforrása a munka és a család
volt, de azzal együtt, hogy harmonikus, szép
családi életet élt, a munkát előtérbe helyezte.

EMLÉKTÁBLÁKAT AVATTAK Horváth Ede tiszteletére
Értékszemléletét jól jelzi, hogy amikor állami
családi házat ajánlottak fel neki, azt nem fo-
gadta el. Győrben stadiont, színházat, ifjú-
sági házat épített, kiemelten támogatta a
főiskola egyetemmé válását, s neki köszön-
hetően itt sokkal több lakás épült, mint más
városokban.

Torma János, a Rába Jármű Krt. jelenlegi
ügyvezetője úgy fogalmazott: Horváth Ede
bebizonyította, hogy minőséget csak jól
megtervezett munkafolyamatok, megfelelő
körülmények között kiképzett, jó szakembe-
rek tudnak előállítani, akik érzik munkájuk
felelősségét. Az emléktáblát a családtagok
avatták fel, akik meghatódottságuk miatt
nem akartak beszédet mondani.

Horváth Edének emléktáblát állított a Győ-
ri Ipartörténeti Alapítvány is, a volt vasúti
járműüzem helyén, az Árkád mögött is. Az
ünnepségen Miklósy Lajos, az alapítvány
elnöke kiemelte: Horváth Ede legfőbb eré-
nye a minőség volt. Korszerű gyártástech-
nológiát hozott Győrbe és új piacokat tárt
föl. A várossal való kapcsolatát jól jellemzi
a színház, ifjúsági ház, Rába ETO-stadion,
fúvószenekar, csónakház, néptánccsoport
alapítása, vagyis Győr fejlődésében is ka-
talizátor volt.

Pintér-Péntek Imre, a vármegyei Kereske-
delmi és Iparkamara elnöke pedig azt emelte
ki, hogy az Audi, az autógyár azért települt
Győrbe, mert itt olyan nagyvállalati munka-
kultúrát talált, amit a Rába-gyár alakított ki,
s ennek köszönhető, hogy azóta is fontos
szerepet játszik az ország gazdaságában. Dr.
Honvári János, az alapítvány kurátora pedig
felidézte a volt vezérigazgató alakját. A be-
szédek után leleplezték és megkoszorúzták
az egykori vezérigazgató tiszteletére készí-
tett emléktáblát.
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Az első napirendi pontban
építési szabályzat módo-
sításáról szavaztak a kép-

viselők. Mint azt Szaksz Vince
városi főépítész elmondta az
előterjesztés kapcsán: a módo-
sítások jó része még korábban
indult, ezek már a záró szakvé-
leményt is megkapták, és az ál-
lami főépítésszel is egyeztettek,
aki támogatta a módosításokat.
Komoly tétje is volt a hétfői
rendkívüli közgyűlésnek. A kép-
viselők szavazatán múlott, hogy
az eddig nagyvárosi lakóövezet-
nek besorolt népszerű marcal-
városi Kiserdő megmenekül-e a
beépítésektől, s zöldövezetként
szolgálja a győriek pihenését, a
levegő tisztaságát.

Dr. Dézsi Csaba András előter-
jesztésének szóbeli indoklásá-
ban elmondta: az eddig kiszol-
gáltatott területen a jogszabá-
lyok szerint szabadon lehetett
volna lakóházakat építeni. Kez-
deményezésére, hosszú éveken
át tartó eljárást követően az ál-
lami főépítész engedélyével

most nyílt mód arra, hogy beépí-
tésre nem szánt zöldövezetnek
nyilvánítsák a 97,5 százalékát.
Ha a többség nemmel szavazott
volna, újrakezdődne a jogi pro-
cedúra, mely legalább fél évig
tartana, a közgyűlés azonban
igennel voksolt a polgármester
előterjesztésére.

Rendkívüli közgyűlést tartottak hétfőn a városházán, ahol négy napirendi pontról döntöttek a képvi-
selők: védetté vált a marcalvárosi Kiserdő, 200 milliót kapott a GYTP a cég stabilitásához, két újabb
szoborral szépül a város, és állatvédelmi támogatásokról is szavaztak.

Dr. Dézsi: MEGMENTETTÜK
a marcalvárosi Kiserdőt!
Szerző: Győr+
Fotó: Marcali Gábor

A Kiserdő megmenekült, ami
ezentúl közpark lesz, s a jogsza-
bályok értelmében ott csak sé-
tautat, játszóteret, nyilvános il-
lemhelyet lehet létesíteni. Maga
a zöldterületi besorolás megen-
gedné ugyan, hogy bizonyos
mértékben mélygarázsokat
építsenek rá, azonban a győri

rendelet még ezt a lehetőséget
is teljesen kizárja. A polgármes-
ter zöldprogramjának eredmé-
nyeként korábban a Kiserdőn kí-
vül a Püspökerdő és a szentiváni
tölgyes fái is megmenekültek.

Mint azt dr. Dézsi Csaba András
kiemelte: a maradék 2,5 száza-
lék esetében ő azt tartaná jó
döntésnek, ha az idősotthon
bővülhetne a területen, de erről
már a következő önkormányzat
fog dönteni. „Az elmúlt négy és
fél év legfontosabb környezet-
védelmi programját hajtottuk
végre”. Pintér Bence megvá-
lasztott polgármester és csapa-
ta táblákkal demonstrálva kérte
a közgyűlést, hogy ne szavaz-
zák meg a Kiserdőről szóló ha-
tározatot. Ők az egész terület
levédését kérték. Dr. Dézsi Csa-
ba András polgármester el-

mondta, hogyha most nem fo-
gadják el a határozatot, akkor a
terület az építési vállalkozók
markába kerül, ezért a közgyű-
lés a Kiserdő védelme mellett
döntött. Pintér Bencének, ha
munkába áll, lehetősége lesz a
maradék területet is zöldterü-
letté nyilváníttatni. 

A második napirendi pont a Győ-
ri Térségfejlesztési és Projekt-
menedzsment Kft.-hez kapcso-
lódott, a városi tulajdonú cég tő-
kéjét emelték fel a képviselők,
200 millió forintot kapott a cég
pénzügyi stabilitásának megőr-
zéséhez.

Szavazott a testület két mű-
emlékről is: szobrot kap a 45
éves Győri Balett, míg a Győri
Keksz- és Ostyagyár emlékére
emlékhelyet létesítenek. „Ren-
geteg olyan érték van, melynek
emléket kell állítani. Van olyan,
amelynek utcanévvel, van
olyan, melynek szoborállítás-
sal” – részletezte dr. Dézsi Csa-
ba András.  A „Győri Balett”
emlékmű 72 millió forintba,
míg a „Győri Keksz- és Ostya-
gyár emlékhely” 57 millió fo-
rintba kerül, ebben a Jankovics

Élménypark Kft. és a MIB Pro-
perty Kft. támogatása is szere-
pel már, a két vállalkozás ösz-
szesen 28,5 millió forinttal járul
hozzá a műemlékek létrejötté-
hez. A balettszobor a II. János
Pál téren, a színház előtt lesz,
míg a másik alkotás a keksz-
gyári „Kocka” és a Töltésszer

utcai körforgalom között áll
majd, itt egy parkot is létesíte-
nek az egykori gyár emlékére.

A negyedik napirendi pontban
állatvédelmi célok támogatásá-
ról döntöttek a képviselők. A
Szurkolók az Állatokért Győr Ál-
latvédelmi Alapítvány 3,3 millió
forintot, a Győri Puha Praclik
Egyesület 6 milliót, a Kutymor-
gók a Rászoruló Állatokért Egye-
sület 3,5 milliót, az Emberek az
Állatokért Alapítvány 10 millió
forintot, a Tanítunk és Védünk
Állatvédelmi Egyesület 2,5 millió
forintot, míg az Alapítvány a
Xantus János Állatkertért és a
Vadvédelemért 4,5 millió forin-
tot kapott. „Legyünk büszkék,
hogy támogatjuk az állatvédel-
met, hogy a költségvetésből  er-
re is tudunk fordítani” – hangsú-
lyozta a polgármester. 

LEGYÜNK
BÜSZKÉK, HOGY
TÁMOGATJUK
AZ ÁLLAT-
VÉDELMET!
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Az Észak-dunántúli Vízügyi
Igazgatóság csütörtök
reggeli tájékoztatója sze-

rint Nagybajcsnál reggel 8740
m3/s vízhozam érkezett, az
Öreg-Duna Nagybajcsnál így a
850-870 cm körüli vízszinttar-
tományban tetőzött, az apadás
viszont több napig is eltarthat.
A magas vízállás következté-
ben megjelentek a fakadóvizek
mellett a buzgárok is, ezeket a
feltörő vízsugarakat azonban
sikeresen megállították. A Mo-
soni-Dunán lévő, véneki torko-
lati mű zárt állapota miatt a
Győr környéki vízszinteket to-
vábbra is a Mosoni-Duna, a Laj-
ta, a Rába és Marcal felől érke-
ző vízhozamok alakítják. A lap-
zártánk előtt közölt, utolsó
adatok szerint az alvízi oldalon
(tehát a Dunán) 202 cm-rel
magasabb a vízszint, mint a
felvízen (ez a Mosoni-Duna ol-
dalát jelöli). A Lajta tetőzését
csütörtökre várták Mosonma-
gyaróvárnál, a valaha volt leg-
nagyobb vízszinten.

Győrben a Rábán a tetőző víz-
szint 680-700 cm körül alakul-
hat a jövő hét elején a véneki
zsilip árvízkizárásos üzemmód-
jának köszönhetően.

Hasonlóan kedvező hatást vált
ki a műtárgy a Mosoni-Dunán
Mecsérnél és a Marcalon a
gyirmóti szivattyútelepnél is. A
mecséri szelvényben 360-380
cm körül, a gyirmóti szivattyú-
telep külvízszintnél 500-520
cm körül alakulhat a tetőzés
hétfőn napközben. A Duna Gö-
nyű alatti magasparti szaka-
szain fekvő településekhez ki-
rendelt vízügyi szakemberek
továbbra is műszaki segítsé-
get nyújtanak az árvízvédeke-
zéshez. Szerdán másfél ezren
vettek részt az árvízvédeke-
zésben, a védvonalakon több
mint 165 ezer homokzsákot
építettek be.

GYORBEN ÖSSZEHANGOLT 
a folyók áradása elleni védekezés
Összeállította: Földvári Gabriella Rendkívüli sajtótájékoztatón ér-

tékelte az árvízi helyzetet a mi-
niszterelnök, aki külön szólt a
Győrnél folyó védekezésről. Kö-
zölte, több mint 600 kilométer
hosszúságban folyik védekezés a
Dunán, a Lajtán, a Rábán és a
Marcalon. Orbán Viktor komoly,
fontos sikernek nevezte, hogy
2013 után 435 milliárd forint ér-
tékben hajtott végre a kormány
árvízvédelmi fejlesztéseket, be-
ruházásokat. Ezek eredménye-
ként most több helyen nincs
szükség további védekezésre,
mert a megépített védművek jól
működnek és megtartják a vizet.
„Most látszik az is, hogy jó dön-
tés volt a Mosoni-Duna-torkolati
műtárgynak a megépítése. A lé-
tesítmény, amit 2022-ben adtak
át, lehetővé teszi, hogy a dunai
árvizeket kizárják a Mosoni-Du-
na-ágból, megvédve ezzel Győrt”
– fogalmazott a miniszterelnök.

Kara Ákos országgyűlési képvi-
selő is a 2022 nyarán átadott ár-
vízkapu jelentőségéről beszélt,
amelynek megvalósításánál mi-
niszteri biztosként dolgozott. „A
véneki torkolati műtárgy most
több mint egy méterrel csök-
kenti a Mosoni-Duna árvízi

szintjét, így védi meg a Győrben
és a környező falvakban élőket.”

Simon Róbert Balázs ország-
gyűlési képviselő is járja az ár-
vízzel érintett településeket, és
ahol kell, ott ő maga is tölti a ho-
mokzsákokat. „Köszönet mind-
azoknak, akik az elmúlt napok-
ban Győrben és térségében az
árvízvédelem területén folya-
matosan dolgoztak! Együtt sike-
rülni fog!”    

A győri Fidesz–KDNP-frakció-
csoport is kivette a részét az árvíz
elleni védekezésből. Szerdán dél-

előtt a képviselők Bácsán, az
Észak-dunántúli Vízügyi Igazga-
tóság (ÉDUVÍZIG) zsilipjénél ki-
alakított homokzsáktöltő telepen
dolgoztak. A bácsai telepen szer-
dán délelőtt rengetegen szorgos-
kodtak, a vízügyesek, a kataszt-
rófavédelem, a Vöröskereszt
munkatársai, a környékbeli tele-
pülések önkéntesei, az egyete-
misták mellett a győri Fidesz–
KDNP-frakció tíz képviselője is
lapátot ragadott és töltötte a
zsákokat. Dr. Fekete Dávid frak-
cióvezető a helyszínen lapunknak
elmondta, hogy a város közgyű-
lésének tagjai számára termé-
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Fotó: Marcali Gábor

Fotó: O. Jakócs Péter
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A VÍZ
TANÍTSON!
Mire lapunkat kézbe veszik, re-
méljük, már jobb lesz a helyzet.
Mert most még nem tudni, mi
lesz… Csak jön a víz és megfe-
szített erővel dolgoznak a
szakemberek, a katonák, a tűz-
oltók, az önkéntesek, és akiket
kihagytam, azoktól elnézést. A
víz tanítson! Mert képes rá,
hogy megmutassa, hogy bár
nagyra vagyunk a fejlődések-
kel, a természet diktál. Mi pedig
alkalmazkodhatunk és a fejlő-
déseket a védekezésre hasz-
nálhatjuk fel. Szó se róla, ez is
hatalmas eredmény. Viszont
ha egy kicsit körülnézünk,
megint csak azt látjuk: a bajban
jön meg az összefogás, mert
akkor tényleg megmutatjuk,
mire vagyunk képesek együtt.
A kérdés az, hogy miért kell ah-
hoz mindig valami kritikus élet-
helyzet, hogy vállt vállnak vetve
dolgozzunk? Nekünk Mohács
kell, de tényleg?! Ady Endre óta
nincs változás és ez roppant
szomorú. Lehet mutogatni kör-
be Európát, hogy onnan is csak
a gyűlölködés árad, akkor mi
miért ne tegyük ugyanezt?!
Azért, mert nem egészséges,
mert ártunk vele magunknak
és másoknak is. A jó szó, a kéz-
fogás, a szomszédhoz való ér-
deklődő becsengetés ne legyen
veszélyes helyzetekhez kötve.
A szakembereket, a katonákat,
a tűzoltókat, az önkénteseket
ne csak akkor tiszteljük, ha
konkrétan megvédenek ben-
nünket. Mert ők bizony min-
dennap ott vannak a háttérben,
csak akkor nem látjuk őket. Te-
gyük le a telefont, a billentyű-
zetet, a fotelhuszárok ideje le-
járt. Tanítson minket a víz, hogy
lehet máshogy is élni és mu-
tassuk meg: már nem kell ne-
künk Mohács ahhoz, hogy szá-
míthassunk egymásra…  

szetes, hogy kiveszik a részüket
az árvíz elleni védekezésből. „Jó
azt látni, hogy nagyon nagy ösz-
szefogás van Győrben most is,
mint ahogy 2013-ban a rekord -
árvíznél is volt. Nagyon köszönjük
a munkáját azoknak, akik részt
vesznek az összehangolt, koordi-
nált védekezésben, akár önkén-
tesként, akár valamelyik szerve-
zet munkatársaként. Kemény
munka, de azt gondolom, ha
2013-ban meg tudtuk csinálni,
most is meg tudjuk csinálni!” –
emelte ki a politikus.

A Városrendészet Győr is figyel
az árvízi eseményekre. Egy ár-
vízzel kapcsolatos védekezés
nem csupán a konkrét árvízvé-
delmi tevékenységekre terjed ki,
hanem rengeteg feladatot ró
más, a város működéséért fele-
lős szervezetre is. A városrendé-
szek segítettek a lezárt parkolók
kiürítésében, értesítették a jár-
műtulajdonosokat, illetve elszál-
líttatták azokat az autókat, ame-
lyeket nem vittek el időre a víz
elől. Fokozott erővel és figye-
lemmel járőröznek a mobilgátak,
a lezárt útszakaszok mellett, és
a töltéseket is gyakrabban ellen-
őrzik, mint egyébként.

A Győr-Szol Zrt. munkatársai
szeptember 16-án, hétfő dél-
előtt megépítették az árvízvé-
delmi mobilgátat a Dunakapu tér
mindkét oldalán. A cég több ezer
homokzsákkal is készült a véde-

kezésre, amelyet a vízügyes
szakemberek irányítanak. A
szolgáltató a levonuló ár után el-
végzi a part menti takarításokat,
fertőtlenítéseket is.

A győri Pálffy Miklós Laktanya az
árvízvédelmi munkálatok során
bázislaktanyaként működik. Az
MH Dánielfy Tibor 205. Légvédel-
mi Rakétaezred az MH Nagysán-
dor József 51. Híradó- és Veze-
tésbiztosító Dandárral karöltve
szeptember 16-án, hétfőn 4
munkacsoporttal kezdte meg a

segítséget Mosonmagyaróváron,
a Lajta-szakaszon. Még aznap a
helyszínre érkezett Nagy István
agrárminiszter, országgyűlési
képviselő, illetve Szalay-Bobrov-
niczky Kristóf honvédelmi minisz-
ter is, aki úgy fogalmazott: „a Ma-
gyar Honvédség itt van, számít-
hatnak ránk, vigyázunk Önökre!”
A győri központtal rendelkező MH
Klempa Kálmán 7. Területvédelmi
Ezred önkéntes területvédelmi
tartalékos katonái szintén rendel-
kezésre állnak, ha döntés érkezik
a mozgósításukról.

A Győri Audi ETO KC is kivette
részét a védekezési munkála-
tokból, szerdán a Bácsán kiala-
kított homokdepóba vonultak ki
a munkatársak és a stábtagok
homokzsákokat tölteni.

Vannak olyan önkéntesek, akik
élelmiszerrel látják el az árvízi

védekezésben résztvevőket,
ilyen az a győri önkéntesekből
alakult csoport, akik szendvicse-
ket készítenek. Két nap alatt kö-
zel 600 finom falat került ki a ke-
zeik közül. A Pedró Pékség a
Pajtában (Vágóhíd u. 2.) biztosí-
tott nekik helyet, illetve kenyér-
rel is támogatja a kezdeménye-
zést, ide várják a további élelmi-
szer támogatást is. Tel.: 30/685-
5091 vagy 70/323-8985.

Az árhullám levonulásáig váro-
sunkban zárva lesz a  Móricz

Zsigmond alsó rakparti út, a
Kossuth hídon csak a gyalogo-
sok, kerékpárosok közlekedhet-
nek, és zárva van a Petőfi híd
alatti és melletti ingyenes par-
koló is. A  Duna magas vízállása
miatt lezárták a 14-es főúton
található vámosszabadi ártéri
hidat és ezzel együtt a határát-
kelőhelyet is.

Az Országos Vízügyi Főigazga-
tóság felhívja a figyelmet arra,
hogy a gátak hatalmas terhelés-
nek vannak kitéve, az elhúzódó
tetőzések és az ár lassú levonu-
lása miatt ez várhatóan még na-
pokig így is lesz. Minden felesle-
ges újabb terhelés, mozgás ve-
szélyezteti a töltéseket. Arra ké-
rik a lakosságot, hogy ne legye-
nek „katasztrófaturisták”, ne
menjenek a gátakra nézelődni,
fotózni, ne akadályozzák a véde-
kezők munkáját!

Fotó: O. Jakócs Péter
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Ötven éve működik Győr-
ben a telefonos lelki se-
gélyszolgálat, melynek

célja az öngyilkosságok megelő-
zése, a krízisek kezelése és a
mentálhigiénés prevenció. A fél
évszázados jubileum alkalmából
városunkban rendezték meg a
Magyar Lelki Elsősegély Tele-
fonszolgálatok Szövetségének
(LESZ) konferenciáját, melyre
kétszáz önkéntes és szakember
érkezett a Kárpát-medence te-
lepüléseiről.

A megnyitón köszöntötte a
résztvevőket dr. Dézsi Csaba

Ötvenéves a győri TELEFONOS SEGÉLYSZOLGÁLAT
Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Vig Norbert

András polgármester: „Nagy
szükség van rá, hogy beszélges-
sünk egymással. Orvosként ta-
pasztalom: a testi betegségek-
ből való felépüléshez fontos,
hogy az ember lelkileg rá tudjon

találni a gyógyulás felé vezető
útra, higgyen abban, hogy gyó-
gyulni tud. Önök pedig a lelki
problémák sokkal súlyosabb for-
máival találkoznak tevékenysé-
gük során” – mondta a polgár-

mester, majd megköszönte a
munkájukat. 

A tanácskozáson részt vett Nagy-
Vargha Zsófia, a Kulturális és Inno-
vációs Minisztérium fiatalokért fe-
lelős helyettes államtitkára, aki
köszöntőjében kiemelte: „Európá-
ban a 15–19 éves korosztálynál a
második vezető halálok az öngyil-
kosság. Kiemelt figyelmet kell for-
dítani tehát az ifjúságra, hogy fel-
ismerhessék az őket fenyegető
veszélyeket, s ha rosszul érzik ma-
gukat, tudják, hová fordulhatnak.”

Dr. Szabó Pál díjban részesült dr.
Dézsi Csaba András polgármes-
ter és dr. Jávor László, a Petz
Aladár-kórház főigazgatója.

Dr. Dézsi Csaba András
polgármester még 2021-
ben általános és középis-

kolai tanárokat kért fel egy gyer-
mekeknek szóló tananyag kidol-
gozására. Azóta a folyamatosan
bővülő anyag minden győri isko-
lában elérhető lett, a részt vevő
intézmények tanárai pedig bőví-
tik, fejlesztik a kurzusokat, eze-
ket pedig be is mutatják egy-
másnak a pedagógusok.

Mint azt a legutóbbi eseményen
a polgármester kiemelte: ő ma-
ga bár győri, polgármesterként
ébredt rá arra, hogy nem tud
mindent a város történelméről,
pedig Győrnek jó híre van Euró-
pában. „Amikor a várost a török-
től visszafoglalták, az akkora
esemény volt, hogy Európa-
szerte Győr-kereszteket állítot-
tak az esemény emlékére. Ezek-
ből a keresztekből 21-et ma is

Szerdán a városházán mutatták be az újabb győri tananyagot – a kezdeményezés okán már
alsósok, felsősök, érettségizők is foglalkozhatnak a tananyag részeként városunk történelmével,
különlegességeivel.

„A LEGNAGYOBB MÚZEUM MAGA A VÁROS!”
– tovább bővült a győri tananyag
Szerző: Mireider Máté
Fotó: O. Jakócs Péter

megtalálhatunk Ausztriában.
Ezek az ismeretek járulhatnak
hozzá ahhoz, hogy valaki meg-
szeresse Győrt, győrinek érezze
magát, büszke legyen arra, hogy
a város lakója. Ilyen tudásanya-
got szeretnénk átadni a fiatalok-
nak” – emelte ki dr. Dézsi Csaba
András.

„Sokan települnek be Győrbe
más településekről, és bár sokan
ismerik az ETO-t, a Győri Balet-
tot, az egyetemet, de a város
történelmét, azt, hogy miért va-
gyunk ilyen stabil pontja az or-
szágnak, hogy mire lehetünk
büszkék, azt már kevesebben
tudják. Ezért fontos ez a munka,
amit a szakemberek végeznek”
– mondta a polgármester.

Feketéné Kovács Zsuzsa, a pol-
gármesteri hivatal szervezési
referense kiemelte: országosan
egyedülálló projektről van szó.
„Olyan tananyagot készítettünk,
amelyek kész óravázlatokat tar-

talmaznak, feladatokat, teljes
körű segítséget nyújt a pedagó-
gusoknak. Megfelel a most iskolá-

ba járó Z- és alfa-generáció elvá-
rásainak” – mutatott rá Feketéné
Kovács Zsuzsa. A most bemuta-
tott, általános iskolai alsó tagoza-

tosok számára készült tananyag
már elérhető, a korábbi munkák
ismertetése közben elhangzott:

Győrben a legnagyobb múzeum
maga a város, és rengeteg hasz-
nos ismeretet ad, ha ismerjük a
történelmét.
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Az árvízről, a fejlesztésekről, de a lokál-
patrióta érzést segítő kezdeményezé-
sekről is szó esett szerda reggel a pol-

gármesteri viziten. Dr. Dézsi Csaba András a
Győr+ Rádióban hangsúlyozta: Győr bizton-
ságban van, az elmúlt években eszközölt
beruházásoknak, a megfelelő tervezésnek
és a szakemberek összehangolt munkájá-
nak köszönhetően.

Természetesen az árvízről kérdezték első-
ként a vizitelő városvezetőt a műsorvezetők.
„A folyók nem lépnek ki a medrükből, a gá-
takon belül maradnak. Vízügyes szakembe-
rekkel is egyeztettem, felkészült a város,
biztonságban vagyunk. Felelősségteljes fej-
lesztések valósultak meg, így az élményfür-
dőnél is, ahová gátat építettünk a létesít-
mény köré, ahogy most a példa is mutatja,
nem véletlenül. Sajnos lesznek területek,
mint például a Magyar Vilmos Uszoda vagy
a csónakház, ahová betörhet a víz, de az aj-
tók réseit ott is homokzsákokkal védjük. Kö-
szönjük a vízügyesek, a Győr-Szol, a tűzoltók
és a honvédek munkáját egyaránt” – emelte
ki dr. Dézsi Csaba András.

A mobilgátakról a polgármester elárulta,
hogy stabil szerkezetekről van szó, szeren-
csére működik a rendszer, a tudatos terve-
zésnek hála biztonságban van a város és ez-
által könnyebb a védekezés is. „Az elmúlt
időszakban megépült a gönyűi gát is, ami
tulajdonképpen egy vízmennyiség-szabá-
lyozó. Le van zárva a zsilip, így a Duna nem
tudja visszaduzzasztani a Mosoni-Dunát. Az
viszont érdekes jelenség, hogy visszafelé fo-
lyik a Rába medrében a víz” – ismertette a
városvezető.

Beruházásokról is szó esett. „Liftekkel sze-
retnénk megoldást találni a vasútállomás
problémájára. Sokat tárgyaltunk, a későbbi-
ekben is gyorsan kell reagálni. Az egyezte-
téseink nem voltak hiába. Lázár Jánossal va-
ló tárgyalásaink eredményeként a győri lé-
tesítmény felkerült a felújítandó állomások
listájára, bízunk benne, hogy 5 év múlva egy
megújult, szép komplexum fogadja majd az
utasokat”. A téma kapcsán kifejtette, hogy
évekkel ezelőtt felvetette, hogy a börtön
épületét is ki kellene üríteni, s bár egy konk-
rét eset miatt ugyan, de felülvizsgálták az
intézmény működését, így valóban sor ke-
rült a létesítmény átköltöztetésére.

Dr. Dézsi: TARTSUNK ÖSSZE,
fogjunk össze, építeni kell a várost!
Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Marcali Gábor

Rendkívüli közgyűlést tartottak hétfőn a vá-
rosházán, ezzel kapcsolatban dr. Dézsi el-
mondta, hogy minden tekintetben rendbe
szeretné tenni a város cégeinek ügyeit azért,
hogy rendben tudja átadni a várost az utód-
jának. „Minden eddiginél jobb állapotban és
anyagi jólétben adjuk át a várost!”

A marcalvárosi Kiserdő is fókuszba került a
közgyűlésen. „Sok álhír kering. A Kiserdő
területén építési vállalkozók szerettek vol-
na beruházásokat indítani, ezt megakadá-
lyoztuk, hiszen a kiserdő építési terület volt,
de több mint 97%-át átminősítettük zöld-
területté. A maradék 2,5 százalék esetében
Benkovich Ferenc atya kérésére az idősott-
hon bővülhetne. Azt javasolom mindenki-
nek, hogy a szemének higgyen, ne pedig az
alaptalan pletykáknak, nem tőlem kell
megvédeni a kiserdőt!” – mondta a vizitelő
városvezető.

Két új szoborral gazdagodhat a város a jövő-
ben. „Évek óta tervezünk szobrokat és állí-
tunk is fel, de még mindig nagy az elmara-
dás. Szeretnénk a kekszgyárnak, az ott dol-
gozó embereknek és az egész szellemiségé-
nek emléket állítani. Mellette 45 éves a Győri
Balett, büszkék lehetünk a társulatra, hiszen
több mint négy évtizede magas minőségben
viszik Győr város jó hírét, így számukra is
szeretnénk egy szobrot készíttetni” – árulta
el dr. Dézsi Csaba András, majd hozzátette,
hogy az emberek kétkezi munkája határozza
meg a város fejlődését és az identitásunkat,
meg kell adni a tiszteletet.

A közgyűlésen az állatvédelmi szervezetek
támogatását is megszavazták a képviselők.
„Nagyon fontos, hogy ne egymás ellen dol-
gozzanak ezek a szervezetek, ezért igyekez-
tünk összefogni őket, például az állatvédel-
mi napokkal! Történtek csodák az elmúlt
években, ez is egy ilyen, ahogy a Győr750
érme is. Tartsunk össze, fogjunk össze, épí-
teni kell a várost!” – zárta dr. Dézsi.
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Afesztivált beharangozó
sajtótájékoztatót hétfőn
tartották a kamara szék-

házában, ahol dr. Lakatos István,
a Kézműipari Tagozat elnöke fel-
idézte a fesztivál elmúlt 21 évét.
Emlékeztetett, hogy az első ta-
lálkozót a Veres Péter-iskolával
közösen, az intézmény udvarán
szervezték meg, ahol akkor még
csak féltucatnyi pékség mutat-
kozott be. Idén pedig már ne-
gyedik alkalommal a Széchenyi
tér ad otthont a rendezvénynek,
ahol ezúttal több mint 50 kiállító
várja az érdeklődőket, a péksé-
gek mellett kézműves és élelmi-
szeripari kiállítókkal találkozhat-
nak a látogatók.

Hagyományosan ezúttal is
megrendezik a pékszakmai
versenyt, a vállalkozások több
kategóriában mérhetik össze
tudásukat. Csakúgy a pék- és
cukrászképzésben tanuló nap-
pali tagozatos diákok számára
meghirdetett díszmunkaver-
senyt is megtartják, melynek
témája idén az „Olimpia 2024”

Szombaton várják a családokat 
a KENYÉRFESZTIVÁLRA

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: O. Jakócs Péter

A Regionális Kenyérfesztivált és Kézműves Talál-
kozót szeptember 21-én, szombaton rendezi
meg a Vármegyei Kereskedelmi és Iparkamara
Kézműipari Tagozata a Széchenyi téren, ahol
több mint félszáz kiállító várja a családokat a
rendezvényen.

volt. A versenyre nevezett ter-
mékeket és díszmunkákat
szakmai zsűri értékeli.

Pintér-Péntek Imre, a kamara
elnöke pedig arról beszélt,
hogy mára kiemelt rendezvény
a Regionális Kenyérfesztivál és
Kézműves Találkozó, amely
egy kis mikroközösség szerve-
zésében nőtte ki magát. Az el-
nök hozzátette: „Ezzel a feszti-
vállal az emberiség legfonto-

sabb élelmiszerére, a kenyér
fontosságára szeretnénk fel-
hívni a figyelmet”.

Izgalmas programok várják az
érdeklődőket: pékségek mu-
tatkoznak be, lesznek kósto-
lók, kézműves foglalkozások. A
színpadon a 10 órakor kezdő-
dő megnyitót követően 10.30-
tól a Garabonciás Együttes
gyermekkoncertje, 11.45-től a
Grácia Alapfokú Művészeti

Tánciskola műsora, 12.30-tól
Anetta koncertje szórakoztatja
a térre látogatókat, majd
13.15-től a Daloló Pék lép fel.
13.45-kor hirdetik ki a szakmai
verseny eredményét, majd
14.15-kor Csikó Teodóra és
Takács Zoltán operettműsora
zárja a fesztivált.

TESTVÉRVÁROSI
KÖRKÉP

BRASSÓ
Újabb két kerékpárútra indult
közbeszerzési eljárás. Az ön-
kormányzat célja, hogy né-
hány éven belül minden bras-
sói otthon 250 méteres kör-
zetében legyen kerékpárút.

DUNASZERDAHELY
Hétvégén rendezik meg a
42. Hagyományos Csallókö-
zi Vásárt, melyen neves fel-
lépők, köztük Charlie, a Val-
mar, az Ismerős Arcok és a
Republic adnak koncertet.

ERFURT
Az országos Manga-nap al-
kalmából szeptember 21-én
izgalmas workshopokat kí-
nálnak a népszerű japán
képregényről és a japán kul-
túráról a városi és regionális
könyvtárak.

INGOLSTADT
Új városrész épül Ingolstadt
északnyugati részén. A 18
épület, benne 640 lakással
2000-2500 embernek ad-
hat új otthont.

POZNAN
Adománygyűjtés indult Dél-
Lengyelország lakosainak
megsegítésére, ahol sok város-
ban okozott pusztítást az árvíz.
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Amegnyitón előadást tar-
tott a templom építéséről
Józsa Tamás, a Hild Építő-

ipari Technikum igazgatója, aki-
nek rokonai részt vettek az épít-
kezésben, nagynénje pedig évti-
zedeken át sekrestyésként szol-
gált az Isten házában.

„Takarított, mosott, díszített, mi-
kor mire volt szükség. Ünnep
volt számára az itt töltött idő.
Sokat hallottam tőle az építés-
ről, annak körülményeiről.

Az 1949. augusztus 21-én fel-
szentelt templom Hegyi György
tervei alapján épült. Építészeti-
leg modern, ugyanakkor hagyo-
mányos keletelt, vagyis kelet–
nyugati tájolású. Minden szo-
bornak és berendezési tárgynak
külön története van, amit a hívek
számon tartanak.

Templomot akarunk! – ez volt a
jelmondata a ménfőieknek, akik
az első szóra odaálltak az ügy
mellé, amikor papjuk, Varga Jó-
zsef 1947 szilveszterén előállt a

Ma is megtelik élettel
A 75 ÉVES MÉNFOI TEMPLOM
Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Ács Tamás

Szeptember 26-ig látogatható a Bezerédj-kastélyban a ménfői katolikus
templom 75 éves jubileumára rendezett kiállítás. 

nagy tervvel. Jöttek, ki kapával, ki
ásóval. Mindenki mindenben se-
gédkezett. A férfiak végezték a
nehéz fizikai munkát, az asszo-
nyok hozták az ebédet. Az isko-
lában ekkor már nem lehetett
hittant tanítani, de ők is próbáltak
támogatókat szerezni. A temp-
lom társadalmi munkában épült
fel. Volt egy építésvezető, aki
tudta, mit hogyan kell csinálni, és
mindig mindenhez volt segítség.
Az emberek hozták a szerszámo-
kat, a gépeket, és a saját fizikai

erejüket sem sajnálták. Anyagot
hordtak, téglát raktak, vagy ami
éppen adódott. Örömmel csinál-
ták, és ezt az örömöt átörökítet-
ték a most élő, templomba járó
utódjaikra. Ők is fontosnak tart-
ják a rendben tartását, a szépít-
getését, s ők is megtöltik élettel.
Nagyobb ünnepekre az elszár-
mazottak is hazajönnek. A temp-
lom harangjai pedig a mai napig
szólnak hajnalban, délben és es-
te, meghatározva az élet rendjét
és ütemét.”

´́ Agyőri textilipari dolgozók és
az egykori képzés résztve-
vői kezdeményezték és

kérték a  polgármestertől, hogy
legyen méltó emlékhelye és
szobra az iparágnak, s az abban
dolgozóknak – mondta lapunk-
nak dr. Kovács Miklós, a Rejtő-is-
kola volt diákja. A győri textilipar
több ezer győrinek nyújtott biztos
megélhetést. A 19. századtól
kezdve tizenkét könnyűipari vál-
lalat működött városunkban, a ki-
váló minőségű termékek a világ
minden táján letették a győri tex-
til névjegyét. Ezen üzemek emlé-
kére állítanának szobrot lokálpat-
rióta kezdeményezésre a folyók
városában – indokolta kérésüket
Kovács Miklós, egykori rejtős diák.
Az orsót és vetélőt tartó nőalak
tervét Lebó Ferenc készítette, a
helyét pedig úgy képzelték el,
hogy a szövőnő tekintetét az egy-
kori alma materre, azaz az Újkapu
utcai, ma már a Prohászka-iskola
otthonául szolgáló épületre ves-
se. A Rejtő Sándor Textilipari
Szakközépiskola és Gimnázium
2003-as bezárásáig több mint
hétezer tanulónak adott stabil
szaktudást és piacképes végzett-
séget. A tősgyökeres győriek ezer
szállal kötődnek az egykor dübör-
gő könnyűiparhoz, dr. Kovács
Miklós szerint – a Vagongyárhoz
hasonlóan – minden családban
akadt textiles dolgozó.

EMLÉK
a győri textilnek



2024. szeptember 20.10

PROGRAMAJÁNLÓ   
Küldje el programajánlóját a rendezvény időpontja 
előtt két héttel: media@gyorplusz.hu

Összeállította: Csollán Tamara
Radosza Attila képzőművész, a Szé-
chenyi-egyetem Művészeti Kar egye-
temi docensének grafikai kamarakiál-
lítása szeptember 20-án 17 órakor
nyílik az Új-Tudástér Aula karzatán
(Győr, Egyetem tér 1.). Megnyitó be-
szédet mond Révész Emese művé-
szettörténész, az ELTE tanszékvezető-
je. A kiállítás két hétig látható.  > > >

A Győr-Arrabona Lions Club hagyomá-
nyos jótékonysági sétáját szeptember
21-én tartja. A túra ezúttal Ravazdról,
az Erdész-tótól indul, a regisztráció 9 és
9.45 között zajlik.  Az esemény célja a
vakok és gyengén látók megyei egye-
sületének és a Mit tehetnék Érted? Au-
tista Alapítvány támogatása.  > > >

A Bezerédj-kastély udvarára várják az
érdeklődőket szeptember 21-én, a
13. Ménfőcsanaki Szüreti Napra. A
programok 15.30-kor, a városrész ut-
cáit bejáró lovas felvonulással indul-
nak, amit hordókészítési bemutató,
fúvószene, néptáncelőadás és Soltész
Rezső koncertje követnek.  > > >

A Generációk Művelődési Háza új
szakköri évének elindítása alkalmából
nyílt napot szervez. Szeptember 21-én

14 és 18 óra között ízelítőt kaphatnak
az intézmény programjaiból.  > > >

A Szent László Látogatóközpont szep-
tember 21-én 10 órakor Bencze András,
a Győri Egyházmegye ötvösművészének,
restaurátorának bemutatója lesz „Kin-
csek ismerője” címmel. Találkozó a Káp-
talandombon, a Szent László-szobor
előtt. Ezt követően 15 órakor Védett ter-
mészeti szépségek és csodás szobrok
között a Püspökvár kertjében címmel in-
dul vezetett séta a Püspökvár kertjében.
A séta regisztrációhoz kötött.  > > >

Folytatódik a Dr. Kovács Pál Könyv-
tár és Közösségi Tér új, olvasásösz-
tönző programja És Te mit olvasol?
címmel. Szeptember 21-én 17 óra-
kor Mihályi Orsolyával, a Győri Nem-
zeti Színház színésznőjével beszél-
get Bajzát Zsuzsi.  > > >

Merényi Zita és Lambert Attila, a Ma-
gyar Kurír katolikus hírportál munka-
társainak „A lélek pillanatai – fotókon
a Magyar Katolikus Egyház tíz éve”
című sajtófotó-kiállítása nyílik szep-
tember 23-án 17 órakor a Triangulum
Galériában.  > > >

Szántai Lajos tart előadást szep-
tember 24-én 18 órakor Fényvallás
a világ végén – manicheizmus és
ősvallás címmel a GYMSM Keres-
kedelmi és Iparkamara Baross ter-
mében.  > > >

Horváth Gábor hadtörténész-techni-
kus, könyvtáros történelmi előadását
hallhatják szeptember 24-én 17.30-
kor Az avarok az újabb kutatások
alapján „a türkökről levált vadhajtá-
sok'' címmel a Bezerédj-kastély Mű-
velődési Házban.  > > >

A Győri Halnapoknak szeptember 27-
én 16 órától szeptember 29-én 21
óráig a Radó-sziget ad helyet, ahol
kulináris ínyencségek, zenei és szín-
padi produkciók, koncertek várnak
minden korosztályt.  > > >

A Mobilisben a Kutatók Éjszakája té-
mája az űrutazás, az űrkutatás. Az ér-
deklődőket szeptember 27-én 18 és
23 óra között előadásokkal, interaktív
programokkal várják.  > > >

Tárlatvezetésen vehetünk részt a Rá-
ba Járműipari Holding Nyrt. Technoló-
giai Centrumában szeptember 28-án,
9, 11 és 14 órakor. A részvétel regiszt-
rációhoz kötött.  > > >

Ki vagyok igazán? címmel tart konfe-
renciát 11–18 éves lányoknak dr. Kul-
csár Viktória szeptember 28-án, 9.15
és 17 óra között a Bisinger sétány 6.
szám alatt.  > > >

A Püspöki Palota látogatásán ve-
hetünk részt szeptember 28-án
13 órakor. Találkozó a Káptalan-
dombon, a Toronykilátó bejáratá-
nál. A részvétel regisztrációhoz
kötött.  > > >

Hetek óta tart a próbafolyamat a
színfalak mögött, hogy szeptember
21-én hivatalosan is elindítsa

2024/24-ös évadát a Győri Nemzeti Szín-
ház. Aldo Nicolaj Hárman a padon című mű-
ve igazi jutalomjáték a fantasztikus fősze-

CSAK ÜLÜNK A PADON és kész?
Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: MekliZ Fotóstúdió

replőknek, Bende Ildikónak, Maszlay István-
nak és Rupnik Károlynak egyaránt. A teát-
rum igazgatója, aki a darab rendezője is egy-
ben, úgy fogalmazott, pragmatikus döntés
volt a részéről, hogy műsorra tűzte a pro-
dukciót, hiszen mindenképpen szeretett vol-
na három kiváló szerepet adni az említett
három kiváló művésznek. A történet során a
„vasnemzedék” nyugdíjas napjait követhet-

jük nyomon. Egy zsúfolt, XX. századi lakóte-
lepen vagyunk, a padon két férfi és egy nő
üldögél. A szerző e három szereplő történe-
tén keresztül ábrázolja például azt, hogy mi-
ként válnak büszke, öntudatos férfiak zsém-
bes öregemberekké, és miként élednek újjá
reményeik a valahová tartozás érzésével.

„Két évvel ezelőtt bekopogott hozzám Ben-
de Ildikó, aki pályája 50. évadához érkezett
el a győri színházban, és azt kérdezte tőlem,
mikor lehetne bemutatni ezt a művet, hiszen
nagyon szeretné eljátszani. Azt gondolom,
annál jobb pillanat nincs erre, mint amikor
valaki öt évtizede oszlopos tagja a társulat-
nak. Mellette természetesen egy kiváló
sztoriról van szó, minden generációt meg-
érint, hiszen az életről szól, a barátságról, a
szeretetről és az elmúlásról” – árulta el la-
punknak Bakos-Kiss Gábor.

„Az egyik kedvencem a darabban az, amikor
azt érezzük, hogy a szereplők kiszakadnak a
díszletből, mintha egy bárkán lennének, és
akkor ott két bohócot látunk. Azt gondolom,
a lelkünk mélyén nemcsak gyermekek va-
gyunk, hanem bohócok is” – zárta találko-
zónkat Bakos-Kiss Gábor.

A darabról készült teljes cikkünket a gyor -
plusz.hu oldalon olvashatják.
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Szeptember 21. az Alzhei-
mer-kór világnapja, mely-
nek célja, hogy felhívja a fi-

gyelmet a rettegett és gyógyít-
hatatlan betegségre, valamint
a megelőzésre. Utóbbi legjobb
módja pedig nem más, mint a
tánc. Éppen ezért lapunk meg-
jelenésének napján a győri sze-
nior örömtáncosok a belváros-
ban tartanak felvonulást és be-
mutatót.

A rendezvény szervezője, Fara-
góné Tóth Zsuzsanna szenior
táncoktató lapunk kérdésére el-

Mozgás, öröm, AGYTORNA
mondta: Az Alzheimer-kór a de-
menciák leggyakoribb típusa és
bárkinél kialakulhat. Kutatások
bizonyítják, hogy a szenior
örömtánccal 76 százalékban le-
het késleltetni a demencia kiala-
kulásának esélyét. Ugyanakkor,
ha valaki naponta öt órát tölt
rejtvényfejtéssel, csak harminc
százalékkal képes csökkenteni a
betegség esélyét. Döntő ténye-
ző, hogy ne ugyanazokat a lé-
péseket végezzük, ezért minden
alkalommal újat is tanulunk. Az
örömtánc a szellemi és fizikai
aktivitás kombinációja.

„Két kollégámmal együtt hivata-
losan számlálóbizottsági tagok
vagyunk, és én vagyok a házbi-
zottság elnöke, de hívhatjuk
akár ezt házmesternek is. A kö-
zös képviselők kinyújtott karja-
ként intézzük a társasház
ügyes-bajos dolgait. Itt, a Tiha-
nyi Árpád út 29. szám alatt ösz-
szesen 42 lakás és mintegy száz
ember tartozik hozzánk. Rend-
szeresen telefonon egyeztetünk
a közös képviselővel, ellenőriz-
zük a számlákat, beszámolót
készítünk, segítünk az időseknek
a kérvények kitöltésében, fogad-
juk a lakókhoz érkező szerelőket,
áramvételi lehetőséget biztosí-
tunk a számukra, hiszen itt va-
gyunk helyben, 0-tól 24 óráig” –
mesél a munkájáról a kétszeres
dédnagypapa.

„Mindennap kétszer lejárom a
lépcsőházat. Ellenőrzöm, hogy
mindenhol világítanak-e a lám-
pák, hiszen ha valaki a sötét-
ben elesne és baleset történ-
ne, az bizony a társasház fele-
lőssége lenne. Ugyanígy ellen-
őrzöm, hogy a tűzvédelmi elő-
írásoknak megfelelően a me-
nekülő-útvonalakat szabadon

Társasházi életműdíjat kapott Baranyi Tibor, aki 88 évesen is naponta kétszer járja be a Tihanyi Ár-
pád út 29. szám alatt található „hétemeletest”, és immár 34 éve segíti a lakók mindennapjait.

„MOSOLYOGVA végzem a munkámat”
Szerző: Szigeti Sándor
Fotó: O. Jakócs Péter

hagyják-e. De a legfontosabb,
hogy ilyenkor találkozom az itt
élőkkel, akik elmondják, mire
volna szükségük, és mi termé-
szetesen segítünk nekik. Ma
például liftszerelés van a ház-

ban, ezt is igyekeztük úgy idő-
zíteni, hogy az idősek a reggeli
bevásárlást és gyógyszerkivál-
tást még el tudják intézni, és
csak ezt követően kezdődött
meg a javítás” – teszi hozzá
Baranyi úr.

„Ez az épület, vagyis az úgyne-
vezett győri hétemeletes 1959
és 1960 között épült Fátay Ta-
más tervei alapján. Kuriózumnak
számított abban az időben, hi-

szen saját fűtéssel, külön mosó-
konyhával és szárítóhelyiséggel
rendelkezett, a belépőket pedig
egy tágas előtér fogadja. A kivi-
telezés minőségéről sokat el-
mond, hogy a lakásomban lévő

parkettához az elmúlt több mint
hatvan év során egyszer sem
kellett hozzányúlni, meg sem
mozdult” – mesél az életműdíjjal
elismert szakember.

„A mostani árvíz is feladatot ad,
ugyanis az egyik lakót felszólítot-
ta a hatóság, hogy ürítse ki az ár-
téren lévő hétvégi házát. Szeren-
csére az egykori mosókonyhából
már jóval korábban kialakítottunk
itt egy úgynevezett havária-

 helyiséget, ahol a lakók harminc
napra ingyenesen elhelyezhetik a
holmijaikat, akár egy ilyen eset-
ben is” – mondja Baranyi úr.

„Idén novemberben leszek 89
éves, és ha a sors is úgy akarja, ti-
zenegy évig még szívesen dol-
goznék, mert milyen nagyszerű
lenne egy kerek számmal, száz -
évesen befejezni. Mindennap
mosolyogva végzem a teendői-
met, ez talán a legfontosabb. Ez
természetesen nem jelenti azt,
hogy olykor ne kapnánk bántást,
de túl kell lendülni a nehézsége-
ken és közös nevezőre kell jutni.
Egy fiam, egy felnőtt unokám és
két csodálatos dédunokám is van
már, ők az igazi boldogság szá-
momra. Nagyra értékelem, hogy
a fiam mindennap felhív és meg-
kérdezi, papa, mi újság, hogy
vagy. Az elnyert életműdíjra pedig
szeretettel gondolok, mert úgy
érzem, a közösségtől kaptam”.

„TÚL KELL 
LENDÜLNI 
A NEHÉZ-
SÉGEKEN”
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Izgalmas, ingyenes programok-
kal készül a Generációk Művelő-
dési Háza (Aradi vértanúk útja
23.) az Idősek Hete alkalmából.

Október elsején, kedden 9 órától
kézműves foglalkozásra várják
az időseket, 2-án, szerdán 10
órától a Tea aprósüteménnyel
nyugdíjasklub vendége Herczeg
Edina preventív szenior tornaok-
tató lesz. Október 3-án, csütör-
tökön 10-től Szenior örömtánc
kezdődik, október 4-én, pénte-
ken pedig szintén 10 órától elő-
adást és tornafoglalkozást tart
Honfi Beatrix.

Valamennyi program ingyene-
sen látogatható, de regisztráció -
hoz kötött: 96/518-032, illetve
a 20/569-7920-es telefonszá-
mon lehet jelentkezni.

Alzheimer-világnapi sétát szer-
vez a győri Egyesített Egészség-
ügyi és Szociális Intézmény
szeptember 21-én, szombaton
10 órától. A sétával szeretnék
felhívni a társadalom figyelmét
a demenciára, amely egyre több
idős embert, valamint rajtuk ke-
resztül egyre több családot is
érint. A program egy élőkép
megformálásával indul a győri
városháza előtti térről, majd egy
zenés programot követően az
összegyűlt résztvevők átsétál-
nak a Kálóczy térre.

Színvonalas produkciók és
felhőtlen szórakozás jelle-
mezte az EESZI városi

nyugdíjasklubjainak hagyomá-
nyos őszi Ki-Mit-Tud?-ját. A fel-
vidéki vendégek jelenléte még
izgalmasabbá tette a napot.

Az árvíz miatt kis kerülővel, de
időben megérkeztek a somor -
jaiak az esemény helyszínére, a
Széchenyi István Egyetem
Menedzs ment Campusára, ahol
tartalmas napot tölthettek
együtt győri kortársaikkal.

A megnyitó után a Győri Balett
táncművészei varázsolták el a
közönséget, majd az egyes klu-
bok léptek színpadra. Minden
szereplő nagy sikert aratott, de
a felvidékiek apáca-show-ja, a
Kálóczy téri Dalkör esernyős
produkciója, valamint a Bat -
thyány klub Táncoló lábak című

„SZÍVVEL is meg lélekkel...”

A győri Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény (EESZI) és a somorjai
Domov Seniorov Ambrózia Idősek Otthonának lakói és munkatársai közös
Ki-Mit-Tud? vetélkedőt rendeztek egy uniós pályázatnak köszönhetően.

KÖZÖS KI-MIT-TUD? FELVIDÉKI ÉS GYŐRI IDŐSEKNEK
Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: MekliZ Fotóstúdió

előadása után még sokáig zú-
gott a taps.

Fodor Erzsébet, az Ambrózia Idő-
sek Otthona instruktora nemcsak
betanította, hanem maga is fellé-
pett az apáca-show-ban.  Érdek-
lődésünkre elmondta, hogy az in-
tézményben nem volt könnyű
szereplőket toborozni, mert sok a

fekvőbeteg, a többiek pedig ódz-
kodtak a színpadtól. Végül mégis
összeállt a csapat. Az egyik „apá-
ca”, Balocsai Zsuzsanna szerint
időskorban még fontosabb, hogy
szellemileg és testileg se hagyjuk
el magunkat. Ezért az otthonban
minden délelőtt tevékenykednek.
Kézimunkáznak, virágokat és ko-
sarat készítenek, énekelnek, lab-
dáznak, játszanak. Zsuzsanna
tartott a beköltözéstől, de az el-
telt két év alatt nagyon megsze-

rette új lakóhelyét a jó társaság és
a kedves személyzet miatt.

„Mosolyogni kell, szívvel is meg
lélekkel…” – énekelte a Kálóczy
Dalkör a Mary Poppins musical
fülbemászó slágerét, miközben
színes esernyőiket forgatták.
Összeszokott csapatról van szó,
akik rutinos szereplői különböző
rendezvényeknek, nem csoda,
hogy most is remekeltek.

A legkülönlegesebb előadást a
Battyhányi Klub mutatta be. A sze-
replőket fekete paraván takarta,
csupán térdtől lefelé látszottak.
Egyik lábukat lánynak, a másikat
fiúnak maszkírozták, így adták elő
táncukat. Sándor Tünde Gyöngy-
vértől megtudtuk, hogy sok próba
előzte meg a mai bemutatót. Gya-
koroltak együtt és külön-külön is.
A klub tagjai egyébként is össze-
tartóak, de a közös készülődés
alatt még jobban összerázódtak,
miközben remekül szórakoztak.
A késő délutánig tartó kulturális
vetélkedő közel harminc pro-
dukcióját több mint nyolcvan
szereplő adta elő, ezzel szerezve
felejthetetlen élményt egymás-
nak és önmaguknak.

A rendezvény az Interreg VI-A
Magyarország–Szlovákia Prog-
ram Kisprojekt Alapjának támo-
gatásával, a (HUSK/SPF/2301/
3.2/127) azonosítószámú pá-
lyázat keretében valósult meg. (x)

IDŐSEK HETE 
a Generációk
Művelődési Házában
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Aplexart egy új lehetőség a
plexi és az üvegfesték
összepárosítására a mű-

alkotásokban.  Oda-vissza hat-
nak egymásra a tér, a forma, a
szín, a fény, az atmoszféra, a
vibráció és a rétegződés. Hasz-
nálati funkciót is betölthet, nem
csak díszítésként szolgálhat. „A
plexilapok összeragasztva tér-
formává alakulnak, megvilágítva
a színek összeolvadnak a réte-
geken belül. A szemünkben ke-
verednek az alapszínek” –
mondta a technikáról Csizmadia
István. A kiállításon 17 ilyen mű-
alkotást láthat a közönség, ha-
tot függesztve, a többit poszta-
mensen. Van olyan alkotás,
amely 12 rétegű, minden nap-
szakban mást mutat, ahogy vál-
toznak a fényviszonyok.

A 70 éves Csizmadia István győri festőművész a megálmodója és kifejlesztője a plexart technikának,
melyet most mutat be először. A Plexart című tárlat hétfőn este nyílt meg a Kockában, a Széchenyi
István Egyetem Innovációs Parkjában.

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Ács Tamás

A tárlatot dr. Rosta S. Csaba
építész ajánlotta a látogatók
figyelmébe, aki többek között
így mutatta be az új technikát:
„a kidobott plexilapok új életet
kapnak, a művészet életelixírt

nyújt, színes festékek és a
művész gondolatai által újra-
indítva, felülírva. István nem
csak rövid installációéletet ad
a talált tárgyaknak, a plexinek.
Megadja a lehetőséget, hogy

vászonná, szoborrá váljanak.
És minőségi, bárhova behe-
lyezhető tárgyakká lényegül-
nek át.

A plexi befogadja István gesztu-
sait, a napfény és a mestersé-
ges fény játékkal, árnyékkal köl-
csönöz új életet az alkotások-
nak. Nem egy kitaposott ösvé-
nyen születnek ezek a művek.
Ez egy új világ, új kifejezési esz-
köz. Nem tudjuk, merre halad
majd. Levédette a plexart mód-
szert, a nevet, így a kísérlet már
nem kísérlet, hanem egy új fe-
jezet a kortárs képzőművészet
történetében.”

A kiállítást szeptember 27-ig, az
intézmény nyitvatartási idejé-
ben lehet megtekinteni. A 70
éves művész életmű-kiállítása
pedig októberben nyílik Székes-
fehérváron.

Csizmadia 70
PLEXART: ÚJ FEJEZET A KORTÁRS KÉPZŐMŰVÉSZETBEN

EGYRE TÖBB IDOS ESIK ÁLDOZATUL az internetes csalásoknak´́

Ellenük pedig egyetlen vé-
delem van: nem szabad
hagynunk, hogy átverje-

nek bennünket! Tudjuk, könnyű
ezt mondani, de tényleg nincs
más módszer. Szabó Csaba

Szerző: Havassy Anna Katalin rendőr őrnagy, a Győr-Moson-
Sopron Vármegyei Rendőr-fő-
kapitányság Bűnmegelőzési
Osztályának vezetője segít,
hogy egy kicsit könnyebb le-
gyen kiszűrni azokat, akiket a
rossz szándék vezérel. Az idő-
sebb korosztály is egyre in-

kább érintett az internetes
csalások terén. Egyre több
szépkorú használja a világhá-
lót, s ismeri meg annak elő-
nyeit. A hátrányaira azonban
nem is gondolnak.

„Legyünk megfontoltak, ami gya-
nús, oda inkább ne kattintsunk,
kérdezzünk utána akkor is, ha
ܺlátszólag a bankunktól vagy a
rendőrségtől jött az üzenet. Saj-
nos az internetes bűnözők egyre
kifinomultabbak” – mondta a
rendőr őrnagy, aki megerősítette,
hogy a megelőzés a leghatáso-
sabb ellenszere a csalásoknak.  

„Nagyon jó, hogy egyre több idős
használja már az internetet, az
okostelefonokat, ám sajnos
tény, hogy roppant veszélyezte-
tett korosztályról van szó. A csa-

lád, a szerettek szerepe kulcs-
fontosságú lehet, így kérjük
őket, hogy figyeljenek a szépko-
rúakra! Beszélgessenek velünk a
biztonságos internetes banko-
lásról, vásárlásról, és arról is,
hogy melyek lehetnek azok az
árulkodó jelek, amelyek csalást
mutathatnak.

Az idősek pedig keressék fel a
kiberpajzs.hu honlapot, ahol
rengeteg információt találhat-
nak a mindig megújuló elköveté-
si módszerekről. Illetve a Győr-
Moson-Sopron Vármegyei
Rendőr-főkapitányság Face -
book-oldala is hasznos lehet, hi-
szen itt a közvetlen környeze-
tünkben megtörténő esetekről
számolunk be, preventív jelleg-
gel” – zárta Szabó Csaba őrnagy
a tájékoztatást.Fo
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Legendás helyszínen, az
egykori Halgödör helyén
várja a vendégeket immár

két éve az R-Force Bistro, amely
egy közös álom megvalósulása.
Feri, Nóri, Dávid és Szilveszter a
nyitás óta féltő gonddal és ren-
geteg munkával tartják fent és
röpítik egyre magasabbra. A
négy barát egyébként a vendég-
látásból ismeri egymást lassan
20 éve. Sokat látott és tapasz-
talt szakemberek, akik hisznek a
klasszikus értékrendekben: a
vendég a legfontosabb, a sikert
pedig kemény és odaadó mun-
kával lehet csak elérni.

„Én vagyok, aki szenvedélyesen
szereti a repülést, s a többieket is
„megfertőztem” vele!” – kezdte
Szalay Ferenc, majd hozzátette:
nem vezet repülőt, viszont rajon-
gásig szereti a szimulátorokat, a
maketteket és a repülős filmeket
is. „Bedobtam a többieknek ötlet-
ként, hogy mi lenne, ha az első, sa-
ját helyünknek a repülés lenne a
témája. Nekünk is jó lenne, és hit-
tem, hogy a vendégeknek is bejön

Légy üdvözölve az ÍZEK FEDÉLZETÉN!

A gasztronómia meglehetősen nehéz területté vált napjainkra. Szinte lehetetlen megtalálni az arany
középutat az újdonság és hagyomány között, illetve a stílus eltalálása is sokaknak fejtörést okoz. A
győri R-Force Bistro viszont igencsak egyben van: egyedi, újító és roppant szerethető!

majd! Belevágtunk, a nevünk is így
lett R-Force Bistro. Szerintem a
repülés iránti érdeklődés ugyan-
olyan szenvedély, mint az, ahogy a
vendéglátást csináljuk. Szerencsé-
re a hozzánk betérőknek ez átjön”
– mondta, s valóban, amilyen
aprólékosan minden megtervezett
és kivitelezett, látszik, hogy nem-
csak egy jó dizájnnak, hanem élet-
formának tekintik.

„Vannak olyan vendégeink, akik
legközelebb repülős relikviákkal
vagy könyvekkel tértek vissza.
Ez nagyon jólesett, mert egy-
részt szuper visszajelzés, más-
részt roppant megtisztelő” –
mosolygott, majd az ételekre rá-
térve elmondta, nagyon figyel-
nek a minőségi és friss alap-
anyagokra, hiszen ez valahol
alap is kell hogy legyen.

„Arra törekedtünk, hogy az étlap
olyan legyen, hogy aki hozzánk
jön, megtalálja a neki megfelelő
fogást, ám mégse érezze, hogy
nem tud választani. Persze na-
gyon szívesen segítünk is, itt bát-
ran lehet kérdezni!” – az étlap pe-
dig digitális formában is elérhető,
így az ételek igényes fotókon, va-
lósághűen megtekinthetők.

Levesek, saláták, frissensültek,
főételek, burgerek, tészták, tá-

lak, desszertek széles kínálata
várja a minden korosztályból ér-
kezőket, és menü is kérhető, il-
letve rendelhető. S persze az
ételek neve sem nélkülözheti a
repülés iránti szeretetet, így kér-
hetjük például a „Pilóták ked-
vencét”, a „Privat Jet” és az „Air-
bus tálakat” is, de a „Sértetlen
vadász” is nagy kedvenc.

„Szerencsére minden fogásunk
népszerű. Ha mégis ki kellene

emelni közülük néhányat, akkor
a „Baconös-snidlinges-krémsaj-
tos töltött csirkemellet” és a
„Cheddar sajtos, barackos csir-
kemellet áfonyalekvárral és mo-
gyoróburgonyával” mondanám.
Az egykori legendás Halgödör
tiszteletére a halászlé is az étla-
pon van. Törekedtünk arra, hogy
legyenek újító fogásaink, de
megőrizzük a magyaros konyha
hagyományát is. Na meg persze
idényjellegű kínálatunk is van,
most nyáron a dinnyeleves igen-
csak tarolt. Azt tudom mondani,
hogy szenvedélyből csináljuk ezt
az egészet! Barátság, vendéglá-
tás és repülés: ez a mi négyesünk
nagy hármasa! – zárta nevetve
Szalay Ferenc, a tulajdonos- és
séfcsapatból a legnagyobb repü-
lőgép-rajongó, s azt ígérte, hal-
lunk még róluk, hiszen rengeteg
álmuk és tervük van még! (x)

R-Force Bistro 
9024 Győr, Zrínyi u. 4.
Nyitva: kedd–vasárnap 
10:00–21:30 (hétfőn zárva)
Tel.: +36-30/449-2444
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Az idei év mottója: „Mind-
annyiunké a tér”. Gyalo-
gosként és kerékpáros-

ként fontos, hogy kellemes kör-
nyezetben, biztonságosan és
kényelmesen használjuk a köz-
területeket. A kampánysorozat
igyekszik felhívni a figyelmet a
környezettudatosságra, ráirá-
nyítja a polgárok figyelmét azok-
ra a negatív hatásokra (levegő-
szennyezés, zaj, zsúfoltság, bal-
esetveszély), amelyet a jelenlegi
túlmotorizált közlekedés okoz a
városi környezetben és az ott
élők életminőségében. Környe-
zetünk megóvása érdekében a
legjobb választás, ha gyalog
vagy kerekpárral közlekedünk. A
roller és a görkorcsolya is jó vá-
lasztás lehet, de tisztában kell
lenni a helyes használattal. Ha
nagyobb távolságot kell meg-
tennünk, marad a közösségi

Az Európai Mobilitási Hét eseményei idén szeptember 16–22. között zajlanak, az Autómentes napot
pedig szeptember 22-re szervezik.  A kezdeményezés célja, hogy felhívja az emberek figyelmét a
környezetbarát városi közlekedés lehetőségeire, valamint a levegőtisztaság fontosságára.

Közlekedjünk KÖRNYEZETTUDATOSAN!
közlekedés vagy az autó. Ener-
gia és helytakarékosság szem-
pontjából az előbbi a közlekedés
leghatékonyabb módja. Nem kell
teljesen lemondani az autózás-
ról, de használjuk ritkábban az
autónkat. Például, ahelyett hogy
mindennap elmegyünk vásárol-
ni, menjünk hetente vagy másfél
hetente, viszont akkor szerez-
zünk be mindenből elegendő
mennyiséget. Osszuk meg má-
sokkal a járművet vagy csatla-
kozzunk be mi másokhoz, így is
csökkentve az autók számát az
utakon. Nagyok sok előnye van
annak, ha a közösségi közleke-
dést használjuk mindennapi te-
endőink elintézéséhez. Amellett,
hogy csökkenthetjük a környe-
zetszennyezést, marad idő olvas-
ni, keresztrejtvényt fejteni, vagy
nézni az embereket. A tömegköz-
lekedés biztonságosabb és

stresszmentesebb, mivel nem
ülünk a volán mögött a forgalom-
ban. Ha olyan helyen élünk, ahol
a kerékpárutak megfelelőek,
használjuk őket. A városokban
kialakuló nagy forgalmi dugók
miatt a bicikli lehet a leggyor-
sabb közlekedési eszköz.

A kezdeményezéshez a győri ön-
kormányzat is csatlakozott: szep-
tember 20-án kerékpáros reggeli-
vel várták a bringásokat a Dunaka-
pu téren. Szombaton pedig 10 órá-
tól a Megyeháza téren relikviavá-
sárt szerveznek „Vigye haza ked-
venc régi busztábláját!” címmel.

Fotó: Marcali Gábor
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A  helyes megfejtést jövő hét szerdáig küldheti be szerkesztőségünkbe: 9023 Győr, Kodály Zoltán u. 32/a
vagy jatek@gyorplusz.hu. A szerencsés megfejtő nyereménye páros mozijegy, amely beváltható a
Cinema City Győr moziban szabadon válaszott filmre a premier után két héttel. Előző rejtvényünk
nyertesét e-mailben, illetve postán értesítjük.
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Dr. Dézsi Csaba András polgármester
kezdeményezésére minden Győrben szü-
letett gyermek után a szülők igényelhet-
nek egy fát, ezzel is demonstrálva és
megerősítve a városvezetésnek a „Zöld
Győr” koncepcióját és a fásítási program
melletti elkötelezettségét.

A Győrkőcliget a marcalvárosi Kiserdőben
2020 őszén 112 fával nyitott meg, 26-an
pedig akkor saját lakókörnyezetükben ül-
tették el a fákat. Az elmúlt években szépen

Naponta 360–400 adagban látjuk el otthonunk
lakóit házias, diétás ételekkel.

Diétában jártasság előny, de nem feltétel.

Győri, álIandó délelőttös munkarendben működő 
konyhánkba keresünk 

szakképzett, gyakorlattal rendelkező

SZAKÁCSOT
alkalmazotti munkaviszonyban, 

folyamatos munkarendben. 

Jelentkezéseket várjuk a következő elérhetőségeken:
Szent Anna Otthon • 9024 Győr, Öveges József u. 7.

Bene Orsolya intézményvezető Tel.: 96/440-540/510 mellék

Várják a  FENYŐFA-
FELAJÁNLÁSOKAT
A Győr-Szol Zrt. idén is várja a karácsonyi fenyő-
fa-felajánlásokat. A közszolgáltató olyan, Győr
környéki (kb. 30 kilométeres körzet) magánházak
udvarán, területén található, könnyen kivágható
és rakodható, szép, formás, több méter magas
fenyőfák tulajdonosainak a jelentkezését várja,
akik szívesen látnák saját fájukat valamelyik vá-
rosrészben mindenki karácsonyfájaként az ad-
venti időszakban.

Hagyomány Győrben, hogy a népszerű közösségi
tereken és a városrészek központjaiban fényfü-
zérrel díszített fenyőfák emelik az advent, a ka-
rácsony ünnepének fényét. Ahol lehetséges, ott
helyben lévő fát díszítenek fel a szakemberek,
másutt állított fa hozza közelebb a karácsony
hangulatát. Az utóbbi években a lakosság jóin-
dulatú felajánlásaiból kerültek ki azok a fenyők,
amelyeket – az adott helyszínen élő fa hiányá-
ban – a közterületre állítottak, majd díszítettek.

A felajánlásokat – pontos cím és telefonszám
megadásával – a társaság a 96/50-50-50-es
telefonszámon hívható telefonos ügyfélszol-
gálatán (munkanapokon 7 és 16 óra között) és
a koztisztasag@gyorszol.hu e-mail-címen vár-
ja október 15-ig.

Ismét GYARAPODIK a Győrkőcliget
gyarapodott a liget, idén 87 kisgyermeknek
kértek fát, melyek a fagyok beállta előtt
novemberben elején kerülnek ki a Győrkőc-
ligetbe. A fiúknak oszlopos juhart, a lányok-
nak pedig gömbjuhart ültetnek. A növénye-
ket mesefigurák, számok és betűk jelölik,
ebből lehet tudni, hogy melyik kinek a fája.
Fát igényelni a gyermek születését követő
kilencedik hónapig lehet, a szeptember 5-
ig beérkezett igényeket tudja a Győr-Szol
az őszi ültetéskor figyelembe venni. A fák
utógondozását a Győr-Szol Zrt. látja el.



ÁRVÍZ IDEJÉN IS zavartalanul üzemel a víziközmű-szolgáltatás
Szöveg és fotó: Pannon-Víz Zrt./Borsi Viktória

2024. szeptember 20. 19
Gyôri Nemzetközi Ipari Park Kft. • Telefonszám: 96/506-978, 96/506-979

A Gyôri Ipari Park
központi Szolgáltatóházában
(Gyôr, Gesztenyefa u. 4.)

18—20 m2-es, légkondicionált
IRODAHELYISÉGEK
hosszú távra KIADÓK.

konferenciaterem

modern környezet

ingyenes parkolás

bankautomata

FUTÉSSZERELO

A Nádorvárosi, Révfalui, Temp-
lom úti, Sugár úti, Szabadi úti
köztemetőkben 2014. decem-
ber 31-ig megváltott urnahelyek
10 éves bérleti ideje 2024. de -
cember 31-én lejár.

A Nádorvárosi köztemetőben
1924. december 31-ig megvál-
tott kripták 100 éves bérleti ide-
je 2024. december 31-én lejár.

A Nádorvárosi, Révfalui, Sugár
úti, Templom úti, Malomsori
köztemetőkben az 1999. de -

Értesítés SÍRHELYEK LEJÁRATÁRÓL

A Győr-Szol Zrt. értesíti a tisztelt hozzátartozókat, hogy a Nádorvárosi,
Révfalui, Templom úti, Sugár úti, Újvárosi, Malomsori, Koroncói úti közte-
metőkben az 1999. december 31-ig megváltott sírhelyek 25 éves bérleti
ideje 2024. december 31-én lejár.

cem ber 31-ig megváltott urna -
kripták 25 éves bérleti ideje
2024. december 31-én lejár.

A sírhelyek, urnahelyek, kripták,
urnakripták újraváltására 2024.
december 31-ig van lehetőség a
temetőgondnoki irodákban,
ügyfélszolgálati időben.

Felhívjuk a figyelmet, hogy a sír-
helyeknél az utolsó koporsós te-
metéstől számít a 25 év, az ur-
natemetés a sírhely megváltási
idejét nem hosszabbítja meg.

Urnahelyeknél, kriptáknál, urnakrip-
táknál a megváltástól számít a lejá-
rati idő, nem az utolsó temetéstől.

Kérjük, hogy akinek a tulajdonában
8 hónapnál régebben szétszedett,
vagy düledező síremlék van, 2024.
december 31-ig gondoskodjon a
helyreállításról. A vonatkozó jog-
szabályok alapján ezeket a sírem-
lékeket a temető üzemeltetője el-
szállíttatja, melynek költségei a
tulajdonost terhelik.

Győr-Szol Zrt.

Foglalkoztatás jellege: 8 órás mun-
kaidő, egy műszakos munkarend
Feltétel: szakmunkás bizonyítvány
Előnyt jelent: hegesztő szaktudás
Bérezés megegyezés szerint.

Feltétel: szakmunkás bizonyítvány.
Előnyt jelent: hegesztő szaktudás.
Foglalkoztatás jellege: 8 órás mun-
kaidő, egy műszakos munkarend.

A Győr-Szol Zrt. Távhőszolgálta-
tási igazgatósága felvételt hirdet
az alábbi munkakör betöltésére:

Fényképes szakmai önéletrajzát
a következŐ címre várjuk: GyŐr-
Szol Zrt. Munka-Bérügyi Osztály
9024 GyŐr, Orgona u. 10., vagy
munkaugy@gyorszol.hu A borí-

tékra kérjük, írja rá, illetve az e-mail tárgyában
tüntesse fel a munkakör megnevezését.

LAKATOS

ÁLLÁSHIRDETÉS

´́ ´́

Az extrém árhullám az ivóvízrendszer lé-
tesítményeit, vízműtelepeit közvetlenül
nem érinti, ártérben üzemelő parti szűré-
sű kutakkal sem rendelkezik társaságunk.
A térségben elhelyezkedő kutak, telepek
minden esetben a mentett oldalon he-
lyezkednek el.

A Győr városát és agglomerációját ellátó
szőgyei vízműtelepünk elhelyezkedése
okán a kialakult árvízi helyzetben kiemelt fi-
gyelmet kap, hiszen a Duna jobb parti véd-
vonala mellett húzódik a kútrendszerrel
együtt. A Pannon-Víz Zrt. munkatársai a
fő árvízvédelmi védvonalakat – Mosoni-
Duna, Rába, Rábca – keresztező hálóza-

tok esetében a mentett oldali létesítmé-
nyeket, valamint a jelentkező belvizek
okán a telepek szerelvényaknáit folyama-
tosan ellenőrzik és szükség esetén vízte-
lenítik azokat.

Felkészültünk a rendkívüli helyzetekben
az ivóvízellátás és a szennyvízelvezetés
biztosítására.

Társaságunk mind homokzsákokkal, mind
ügyelettel folyamatos készenlétben áll az
esetlegesen felmerülő problémák elhárí-
tására, emellett együttműködve az
ÉDUVÍZIG szakembereivel, igyekszik min-
denben segítséget nyújtani számukra.

Az árvízi helyzet a Pannon-Víz Zrt. létesítményeiben előreláthatóan üzemzavart nem okoz.



A színpadi programok mellett a Magyar Honvédség
különböző alakulatai is megjelennek a rendezvényen. 

• MH Sportszázad – olimpikon katonasportolóval
• Katonazenekar gyepshow
• Digitális katona – két járőrpár
• Fegyverbemutató
• Lasertag pálya
• VR-szimulátorok
• Zrínyi médiakamion
• Honvédelmi Sportszövetség akadálypályája

HONVÉDELMI NAP
Dunakapu tér | szeptember 27., péntek

Az országos Szeretem, megvédem! tartalékoskampány zárásaként a Honvédelmi Minisztérium és a Magyar
Honvédség különböző városokban honvédelmi családi napot szervez. Szeptember 27-én egy ingyenes program
keretében várják az érdeklődőket Győrbe, a Dunakapu térre.

Tervezett színpadi programok a Dunakapu téren:
15:00–15:15  Köszöntő
15:15–15:30  Különleges Díszelgő Csoport bemutató
15:30–16:00  Katonazenekar
16:15–17:00  Siklósi Gergely és Havasi Gergő

kerekasztal-beszélgetése
17:00–18:30  Schóbert Lara Alakreformóra
18:30–19:00  Dinamikus bemutatók

(kutyás őrző-védő bemutató, közelharc)
20:00–21:00  INGYENES Hooligans-koncert

A Retro Rádió kitelepül a Dunakapu térre, ahol az érdekes beszélgetésekbe 
a közönséget is bevonják. Közben a téren 15 órától  toborzó- és pályára irányító pont, 
harcjármű-bemutató.
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SZEMÉLYGÉPKOCSI-, MOTORKERÉKPÁR-, MOPEDVEZETÔI
TEHERGÉPKOCSI-, NEHÉZPÓTKOCSI-, AUTÓBUSZVEZETÔI-,
GKI-TANFOLYAMOT FOLYAMATOSAN INDÍTUNK!

Győrben már két helyen zajlik az oktatás:
Jereváni út 42. és Bartók Béla út 1. (a vidékitôl mindössze 1 percre)

Elméleti képzés e-learning (távoktatás)
formában is választható.

96/418-959 • gyor@netcariskola.hu

Az ÁKO; VSM; KK mutatók a www.netcarjogsi.hu honlapon megtekinthetôk

B-kategóriával
D-jogsi!
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Szerdán lejátszotta – és
megnyerte a szlovák baj-
nok Pöstyén ellen – utolsó

felkészülési mérkőzését is az él-
vonalbeli rajt előtt a SERCO-UNI
Győr női kosárlabdacsapata,
amely bő egy hét múlva a TFSE
ellen kezdi az idényt. A legutóbbi
bajnokság ezüstérmesének já-
tékoskerete átalakult, a legna-
gyobb változást természetesen
az jelenti, hogy távozott a klub
ikonikus alakja, Török Ágnes. A
korábbi csapatkapitány a klubnál
fogott először kosárlabdát a ke-
zébe, és meg sem állt a felnőtt
válogatottságig. Cziczás László
vezetőedző egyik legfontosabb
feladata az lesz, hogy a kulcsjá-
tékost pótolni tudja.

A bajnoki szünetben Török Ági
mellett többen is eligazoltak a
klubtól, de az elmúlt idény ma-
gyar magja együtt marad, hi-
szen Dubei Debóra, Ruff-Nagy
Dóra, Dombai Réka, Goree

TRÓFEÁKRA HAJT az új idényben a SERCO-UNI Győr

Vasárnap este 19 órakor,
hazai pályán folytatja a
bajnokságot az ETO. A

Paks érkezik vendégségbe, akik
eddig öt meccsen kilenc szer-
zett és öt kapott góllal a tabella
harmadik helyén állnak. Bor-
bély Balázsék utoljára a Diós-
győr ellen játszottak, akkor egy
döntetlennel megszerezte első
pontját az ETO, amely így még
sereghajtó, három rúgott, és ki-
lenc kapott góllal. A majd’ egy
hónapos bajnoki szünetben ed-
zőmeccsekkel és kupamérkő-
zéssel készültek a győriek, a
Magyar Kupában a harmadosz-
tályú Putnok otthonában lép-

Cyesha és Bach Boglárka is
Győrben folytatja pályafutását.
Érkezett a keretbe Angyal Bar-
bara, az ausztrál Darcee Gar-
bin, a lengyel Weronika Telen-
ga, valamint Wentzel Nóra és
Ács Luca, sőt Kiss Virág zöld-
fehér mezben folytatja pálya-
futását. A magyar válogatott
centere az előző szezonban a
török sztárcsapatban, a CBK
Mersinben játszott, akikkel
egészen az Euroliga négyes-
döntőjéig menetelt.

A szakmai stábban is történt
változás, a rövidesen rajtoló
szezonnak új erőnléti edzővel
vág neki a csapat. Sebestyén
Balázs helyét Slobodan Acimov
veszi át. A szerb szakember fő-
leg a kézilabda világában tevé-
kenykedett az utóbbi években,
többek között a Pick Szeged és
a Siófok KC erőnléti edzője is
volt. Boba ezer szállal kötődik
Győrhöz, hiszen felesége, Ana
Dokic hat szezonon keresztül
játszott a Győri ETO kézilabda -
csapatában.

A 2024/25-ös magyar bajnoki
idény sorsolása már korábban el-
készült. Eszerint a SERCO-UNI
Győr Budapesten a BEAC elleni
meccsel kezdi a bajnokságot

szeptember 28-án, majd az első
hazai találkozón a TFSE csapatát
fogadják a zöld-fehérek október
2-án. Az alapszakasz legsűrűbb
és legizgalmasabb időszaka min-
den bizonnyal az év utolsó hó-
napjának eleje lesz, hiszen két
rangadót is hazai pályán vívnak a

lányok. December 4-én 18 órakor
a Sopron Basket, december 8-án
17 órakor pedig a bajnoki címvé-
dő Diósgyőr látogat az Egyetemi
Csarnokba. Az alapszakasz utolsó

mérkőzését március 16-án játsz -
sza a Győr a DVTK vendégeként.
A csapat az Euroliga csoportköré-
ben a cseh bajnok ZVVZ USK Pra-
ha, a spanyol bajnok BC Valencia,
és az olasz bajnok UMANA Reyer
Venezia együtteseivel küzd majd
meg a továbbjutásért.

IZGALMAS MECCSEKKEL, régi riválisokkal folytatódik az NB I.
Szerző: Mireider Máté
Fotó: O. Jakócs Péter

tek pályára. A 2–6-os végered-
ménnyel záruló meccs után
Borbély Balázs úgy nyilatko-
zott: magabiztosan lépett to-

vább a csapat, és jól reagáltak
a szituációkra. A következő ku-
pameccs október 30-án lesz, a
Mosonmagyaróvár ellen. A baj-

nokság izgalmas menetrenddel
kecsegtet: a Paks után az Új-
pest ellen idegenben lép pályá-
ra az ETO (szeptember 27.),
majd itthon fogadja az ősi rivá-
lis Fehérvárt (október 5.), amely
talán a szezon egyik leginkább
várt meccse lesz. Ezután ismét
válogatott-szünet, utána pedig
a Zalaegerszeg otthonába láto-
gat a csapat (október 19.), vé-
gül a Ferencvárost fogadja ha-
zai pályán az ETO (október 26.).

Jó hír, hogy Claudiu Bumba, aki
még a harmadik fordulóban sé-
rült meg az MTK ellen, elkezdhe-
ti a futóedzéseket, így – ha min-
den jól alakul – hamarosan visz-
szatérhet a pályára a tavalyi év
házi gólkirálya.

A háromhetes válogatott- és kupaszünet után hétvégén folytatódik a férfi labdarúgó NB I. Az ETO
FC-re két meccs vár még szeptemberben, októberben pedig rangadókkal folytatódik a bajnokság.
A Magyar Kupában a Putnok legyőzésével erőt meríthetett a megerősödött csapat.

Szerző: Nagy Roland
Fotó: MekliZ Fotóstúdió
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ABajnokok Ligája sorozat-
ban és a magyar bajnok-
ságban is veretlen a Győri

Audi ETO KC együttese. A Bajno-
kok Ligája második fordulójában
a német Ludwigsburg otthonába
látogattak a győriek. A két együt-
tes utoljára júniusban találkozott,
az akkori döntőből tanulva az ETO
vezetőedzője szoros meccsel

HIBÁTLANUL szerepel az ETO KC
hazai előnnyel végződő első fél-
idő után a győriek tovább növel-
ték a gólkülönbséget és 42:21-
es végeredménnyel zárták a ta-
lálkozót. A zöld-fehérek izgalmas
összecsapásra készülnek szep-
tember 21-én, szombaton a Vi-
pers Kristiansand ellen, a szur-
kolók hazai mérkőzésen buzdít-
hatják kedvenceiket.

Az olimpiai döntő után először
csalódottnak tűnt, utána vi-
szont már tudott mosolyogni is.
Melyik volt az igazi arca?

Maximalista vagyok, mindig a ma-
ximumot teszem bele az edzés-
munkába és a felkészülésembe, így
volt ez most is. A fő célom az olim-
pián is az aranyérem megszerzése
volt, főleg azok után, hogy Tokióban
egyszer már átélhettem, milyen ér-
zés, amikor a legfényesebb medált
akasztják az ember nyakába és fel-
csendül a magyar himnusz. Ezek
után érthető módon volt bennem
csalódottság Párizsban, mert egy
bronzérem nem aranyérem, de
szerencsére hamar túltettem
magam rajta.

Akkor azt nyilatkozta, hogy át-
gondolja a folytatást. Megszü-
letett a döntés?
Igen, megszületett. Arra jutot-
tam, hogy egy évig még minden-

KOPASZ BÁLINT döntött a folytatásról

Csalódásként élte meg az olimpiai bronzérmet, de már a folytatást tervezi a
Graboplast Győri VSE kajakos kiválósága, aki arról is mesélt lapunknak, mi-
lyen magánéleti nehézséggel kellett szembenéznie az ötkarikás játékok alatt.

Szerző: Szigeti Sándor
Fotó: kajakkenusport.hu

képpen folytatom a kajakozást,
szeretnék a legrangosabb hazai
és világversenyeken indulni és
ott minél jobban szerepelni. Ezt
követően pedig évenként újra át-
gondolom a sportkarrierem ala-
kulását és a folytatást. Közben

azért figyelek a civil életem ala-
kulására is, élelmiszermérnöki
diplomát szeretnék szerezni. De
nem hagyom abba a kajakozást,
annál sokkal jobban szeretem ezt
a sportot.

Mekkora volt a nyomás a párizsi
döntőben?
Kimondva-kimondatlanul a szak-
ma és a közönség is aranyérmet
várt tőlem, de őszintén mondom,
ez nem zavart, rengeteg verse-
nyen vagyok már túl, hozzászok-
tam ehhez. Egy sérülésmentes,
kiváló felkészülés után érkeztem
meg az olimpiára. A döntőben az-
tán kétszáz méterrel a táv vége
előtt egyszer csak besavasodtam,
de sokkal jobban, mint szoktam:
a lábaim, a felsőtestem és a kar-

jaim is. Olyan volt, mintha hirtelen
egy betonfalnak ütköztem volna.
Így utólag lehet, hogy egy picit
több pihenőre lett volna szüksé-
gem, és nem kifogásként, de azt
is el kell mondjam, hogy egy ma-
gánéleti probléma is nehezítette
a szereplésemet.

Mire gondol?
Házépítésbe kezdtem Algyő
mellett, amibe az eddigi karrie-
rem során szerzett összes pén-
zemet beletettem, beleértve a
tokiói olimpiai aranyéremért ka-
pott jutalmat is. Sajnos azonban
a dolgok nem úgy alakultak,
ahogy terveztem, gondjaim
akadtak a kivitelező céggel. A
helyzet hónapról hónapra rosz-
szabb lett és ez a bizonytalan-
ság végig ott motoszkált a fe-
jemben, és biztosan nem segí-
tett a jobb eredmény elérésében
és a fókuszálásban. Bízom ben-
ne, hogy hamarosan sikerül le-
zárnom ezt az ügyet.

Hogy telnek a napjai most?
Futok és konditerembe járok,
kajakoztam a Tiszán, néhány
napot a Balatonon töltöttem
pihenéssel, utána megnéztem
a Kovács Katalin Kajak-Kenu
Akadémiát Velencén. Teljesen
megszokott az ilyen két-három
hónapos leállás egy hosszú
olimpiai ciklus után. Bár az
élsportolói napi edzésmunka
még nem kezdődött meg, jó ál-
lapotban vagyok és készülök a
visszatérésre.

számolt a felkészülés során. Az
első félidőben szinte kiegyenlített
küzdelem zajlott a pályán, a talál-
kozót végül emberhátrányban,
26:31-es győzelemmel zárta az
ETO. A magyar bajnokság har-
madik fordulójában a Dunaújvá-
rosi Kohász gárdája érkezett az
Audi Arénába. Az ETO valósággal
letarolta a DKKA-t, a 15 gólos

CBA Kismegyer Gyôr, Mohi u. 9.
Príma Gyôr, Ifjúság körút 36.
Príma Gyôr-Ménfôcsanak, Új élet u. 19.
Príma Gyôrzámoly, Ancsali u.
Príma Gyôrújbarát, Széchenyi körút 18.
CBA Delikát Gyôr, Mónus Illés u. 24/b
CBA Delikát Gyôr, Szigethy Attila út 80.

Príma és CBA üzleteinkbe
várjuk jelentkezését 

áruforgalmi ügyintézô,
bolti üzletvezetô, 

bolti mûszakvezetô,
bolti eladó-pénztáros

munkakörbe.
Pályakezdôk, nyugdíjasok

jelentkezését is várjuk. Jelentkezés
helyben, az üzletvezetônél 

vagy fényképes ön életrajzokat a
munkahelygyor@gmail.com

e-mail-címre várjuk.

Kiemelt ajánlat: szeptember 20—26.

HÚSVÁSÁR

1399 Ft/kg

2000 Ft/kg

Hagyományos eljárással
készült füstölt szívsonka 

Magyar sertéskaraj csont nélkül 1699 Ft/kg
Magyar sertéstarja csont nélkül 1999 Ft/kg

4999 Ft/kg

Magyar pecsenykacsa-
comb

Steffl dobozos sör
0,5 l, 538 Ft/l

Kenyérszalonna

279 Ft/db

Magyar sertéslapocka 

CBA piros libamájkrém
100 g, 2790 Ft/kg

2399 Ft/kg

CBA piros kacsamájkrém 279 Ft/db
CBA piros sertésmájkrém 279 Ft/db

269 Ft/db

Pecsenyekacsamell 1500 Ft/kg

Palcsó házi sertészsír
450 g, 1153,33 Ft/kg

519 Ft/db

UHT tej 
1,5%-os, 1 l

249 Ft/db




